



“ပုကညီ” ဒီး “ထီ”

စီကတီဖျါစု (တီနီဂ်ဖိ)

ကွဲဆူလံင်ကဘျဲဟ (၃) ▶▶▶

ပဒိဉ်ဒုးသုဉ်ညါဝဲဖိဉ်စုကဝဲလံဒုဉ်အတၢ်ဂဲလိဉ်ကွဲဒီးတၢ်တၢ်ကျိဉ်တၢ်တၢ်စုအလီၢ်တနီၤတၢ်ကဘဉ်ထုးကွံာ်ဝဲ

လါအိးကထိဘာန် ၂၉ သီ. အိးကထိဘာန်လၢ အတီၢ်ပု ၂၀၂၀ နံနက်. စးအဲဒ်ဆူ တၢ်ကဘဉ်ထုးကွံာ်ဝဲလၢ အဝဲန့ဉ် ကီၢ်စဲဉ် ပဒိဉ်စၢဉ်စး တၢ်ဘဉ်တၢ် ဘၢဒီးကီၢ်ဆၢဂ့ၢ်ဝဲကီၢ် တီၢ်အံၤ ဝဲလါအိးကထိဘာန် ၂၀ သီအနံၤ န့ဉ် ထီဒါဒုးသုဉ်ညါဆၢထီဉ် ဝဲ တဖဉ်ဒီး တၢ်တၢ်ကျိဉ်တၢ်တၢ်စု အလီၢ်တနီၤန့ဉ် ဝဲတလါအံၤ လါ

တၢ်ဂဲလိဉ်ကွဲကျးတဖဉ် ဒီး တၢ်တၢ်ကျိဉ်တၢ်တၢ်စုလီၤ တဖဉ်အံၤ လၢသုဉ် ပုၢ်ဟီဉ်ခိဉ်အုၣ်ယုဉ် အပူၤ တၢ်ဟ့ဉ် အခွဲးတအိဉ်ဘဉ် ဒီးတုထီဉ်ဝဲဒဉ် လီၤအေယီ ဝဲတ လါအံၤလါလၢန့ဉ် တၢ်ကဘဉ် ထုးကွံာ်ဝဲတုလၢအဝဲန့ဉ် ကီၢ်

ကွဲဆူလံင်ကဘျဲဟ (၅) ▶▶▶



တၢ်တဘဉ်ဟးကရၢကရိတၢ်ဖးလၢအမၤဟးဂီၤဝဲဒဉ်ကညီကဒဲကဒဲတၢ်ယုတၢ်ဖိးဘဉ်န့ဉ်ဝုၢ်တကုဉ်ကညီလံာ်လီၤဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢစံးဝဲ

ကွဲဆူလံင်ကဘျဲဟ (၄) ▶▶▶





ကညီကလုာ်ခွန်လအတုအတိုက်ကီုတိုင်အာဂါ သာကထိဘျိုင်ကဟ့ုာ်သိယာ်တဖး

လါအိးကထိဘာ် ၉ သိ၊ ၂၀၂၀ နှ်၊ စးအိုင်ဆူ ကညီကလုာ် လါအတုအတိုက် ကီုတိုင်တိုင် ၃၀၀၀ ကဘျိုင် ကလဲ၊ ဟ့ုာ်ဆိတဖးအဂုာ် နှ် သျှင်ညါဘာ် လါ ဘီကိးဂုာ် ပုာ် ဟ့ုာ်ကတိာ် လါပုာ်ဂုာ် တါဖဲးတါ ဖါကညီဘာ်ကတိာ် ခဲဒီး တါအံး ထွဲကွါထွဲကရုာ် (OKRSO) အ အိုင်နုာ်လါ။

တကီုခါ ဒ်ကီုစာ်ပိုင်တါ ယု ထာ်ခိုင်ခံ့ဂျာ် ကုာ်ဆူဟ့ုာ်ကဒါပုာ် လါဟ့ုာ်ဆိတဖးတဖး အစရီအ သိးနှ် ကညီကလုာ်လါအအိုင် ဆိး ဖဲကညီကီုခိုင်အပူာ် ဟ်ပိုင် ဝဲလါာ် အိုင်ဝဲ(၃,၃၄၃)ဂါဒီး လါ ကဟဲလါ နိုင်ဂုာ်ဘာ် ၁၁ သိအနံး လဲဟ့ုာ်ဆိ တါဖးတဖးအဂုာ် နှ် ပုာ်လါအတီခိုင်ရိုင်မဲဟ့ုာ်က တါ တကလါအမုာ် OKRSO ကရုာ် ပုာ်ဟ့ုာ်ကတိာ် စါစုာ်ပလီ၊ စံး ဝဲနုာ်လါ။

အဝဲစံးဝဲလါ “တကီုခါတါ အိုင်သးခဲအံး လါကညီကီုခိုင် အပူာ် ပပုာ်ကညီတဖး ပုာ်လါ အမဲလီလါ လါဟ့ုာ်တါဖး နှ်ဖဲ ဘီကိးအံးနှ် အိုင်ဝဲ ၃,၃၄၃ ဂါ နှ်လါ။ ပုာ်သျှင်တဖးအံးနှ် ဖဲ မဟါတဟါနှ် ကဘာ်ထာ်နှ်

တါဖးဒ်လိုင်၊ တါလါ တါဖးဟး ဂါ (ပယဲမဲ)နှ် မါအသး ဒ် လိုင်၊ တါဖးလါတါ သျှင်ညါဟ် ပနီာ် အံးနှ် မုာ်ဒ်လိုင်နှ် ပကိး အဝဲ သျှင်ဒီးတဲပုာ်ဝဲလါ။ ဘာ်ဆုာ် ပုာ် ဟဲဝဲ ဒုာ်တစဲဖဲလါ။ ဘာ်ဆုာ် ပမာ်လဲအဝဲသျှင်လါ(online) ပုာ် စုာ်ကိးလါ။” အဂုာ်နှ် စံးဘာ်ခိုင် အံးစိုင်လါ။

ဒ်ပုာ်လါအဟ့ုာ်တါဖး အစရီ နိုင်ဂါအသိး ကညီကလုာ်လါအ တုာ်အိုင်ဘီကိးတဖးအဂုာ် မုာ်ဘာ် ထိုင် ဘာ်ခွးလါအမုာ်ကယုာ်နှ် အိုင်ခိုင်ဝဲ ၃၀ မုာ်ကယုာ်လါဒီး ဒ်ဖျါလါ တါအိုင်သးတါကီုတါခဲ အပဲ အနီာ်ဂါစုာ်ဝဲလါအဂုာ် နှ် စါစုာ်ပလီ၊ ဆဲးစံးဝဲနုာ်လါ။

ဒ်သိး တါဟ့ုာ်ဆိတဖးကနီာ် အဂုာ် OKRSO အဲတီခိုင်ရိုင်မဲဝဲ ဒုာ်ဒီး ကညီမိလါအအိုင်ဖဲ ဘီ ကိးဒီး ဘီကိးဂုာ်ကဟါကဟါတဖး အံး ဖဲအပူာ်ကွိုင် လါပုာ်လဲအခါ ကိးဝဲဒုာ်ဒီး ဒ်သိးဟ့ုာ်တါဖးက နှ်အဂုာ်ဒီး တါလါအလိုင် လံာ် အဒိ(၁၅)လံာ် ကုာ်(Form)မပုာ် တိုင်ထိုင်တဖးအဂုာ် နှ် မါစါ ဆဲးကိးဝဲဒုာ်ဒီး မိာ်သိရုဒီး အဂုာ် နှ် သျှင်ညါဘာ်နှ်လါ။

တကီုခါ ပုာ်ကီုပယဲမိ

လါအတုအတိုက်ကီုတိုင်တဖး တါဟ်ပနီာ်ဝဲဒုာ်လါ ကဘာ်ဟ့ုာ် ဆိ တါဖးအံး စးထိုင်ဖဲအပူာ်ကွိုင် လါ အိးကထိဘာ် ၃ သိအနံး တုာ်လါ ၁၈ သိအနံးတစုဒီး လါ ကီုတိုင် တိုင်အပူာ်ပယဲမိ လါအိုင်ဆိး လါအဖိးသဲးအံး အိုင်ဝဲ ၁.၁၅ ကကွါ အကျါ ပုာ်လါအတိုင်ထိုင်လါ ကဟ့ုာ် ဆိတါဖးနှ်အိုင်ဝဲ ၄ ကလး ယုာ် ယုာ်အဂုာ် နှ် သျှင်ညါဘာ်လါ ကီုပယဲမိာ်သိရုအိုင် နှ်လါ။

ပုာ်ကီုပယဲမိ လါအတုအတိုက် လါထံဂုာ်ကီုဂါတဖး စုာ်စုာ် အိုင်ဝဲ ၄ ကကွါအကျါ ဖဲအပူာ် ကွိုင် လါပုာ်လဲဒီး လါအိးကုး အတီပုာ် ၂၀၂၀ တါဃုထာ်အဂီု ပုာ်လါ အတိုင်ထိုင်လါကဟ့ုာ် တါဖးနှ်အိုင် ဝဲ တကလါဘျိုင် အဂုာ် သျှင်ညါဘာ် လါ ကီုပယဲမိ ထံဂုာ်ကီုဂါတဖးအိုင် နှ်လါ။ ဒ်ပုာ်ကီုခိုင်ခွး အသိး ပုာ်ဟ့ုာ်ဆိတါဖး လါတနံာ်အံး အါနီာ်ဒီး ဖဲအပူာ်ကွိုင် ၂၀၁၅ တါ ဃုထာ်ဒီးဒီး ၂၀၁၅ တါဃုထာ် နှ် ပုာ်လါအတုအတိုက်ထံဂုာ်ကီုဂါ ပုာ်ဟ့ုာ်တါဖးဖဲ အိုင်ဝဲ ဒုာ်ဝဲ ၃ ကလးယုာ်ယုာ်လါအဂုာ် နှ် သျှင် ညါဘာ်နှ်လါ။

တါပိုင်ဟိုင်ကဝါလါတလါဒီးကညီပုာ်ဆူသယဲဝဲဒုာ်အံးတါဟး ကရုာ်ကရိတါဖးအဂီုတါဟ့ုာ်အခွဲလဲ

လါအိးကထိဘာ် ၂၈ သိ၊ ၂၀၂၀ နှ်၊ စါစုာ်အူသျှင် ကညီကီုခိုင် ကွါအစုာ်ကွိုင် ကီုဆုာ် ကညီဒီကလုာ်စါပိုင် ကရုာ်-KNU ဒီး မိာ်ကီုသိယုာ်တိုင် ကရုာ်တဖး လါအပုာ်ဆူ ကျိုင် ကျိုင်တါပိုင် လါကဝါ သဝိ ၂၄ ဖျာ်လါ။ ထံဂုာ်ကီုသိးယုာ်တိုင်တဖး နှ်လါကရုာ်ကရိတါဖး ဘျိုင် ကီုသိ ယုာ်တိုင်(NMSP) အံး ဖဲလါအိးကထိဘာ် ၂၅ သိအ နံးနှ် ထူးထိုင်တါဘာ်ဂုာ်လဲဒုာ် နှ်လါ။

မိာ်ကီုသိယုာ်တိုင် တါတြိဆာ covid-19 လါခါဒ်သးကမဲးတံာ် အံး ဖဲအပူာ်ကွိုင် လါစဲပထုဘာ် ၁၁ သိ အနံးနှ် ထူးထိုင်ဝဲဒုာ် ဘာ်ထွဲတါ ဆါသံသတြိတါ သိုင် တါသိတနီာ်လါ တါကဘာ် လုာ်မိာ်ထွဲဝဲအံး ဖဲလါအိးကထိ ဘာ် ၂၅ သိအနံးနှ် မါကဆုာ် လါဝဲတါသိုင်တါသိလဲဒီး ဒ်တါ ဟ်လဲဝဲဒုာ် တါသိုင်တါသိ အ သိး ပုာ်ခိုင်ကတဘာ်အါနီာ် ၃၀ ဂါ ဘာ် တါဟ့ုာ်အခွဲ လါဟး ကရုာ် ကရိ တါဖးနှ်လဲအဂုာ် နှ် လံာ် တါဟ်ပျါ အပူာ် ဟ်ပျါဝဲ နှ် လါ။

ယိုင်သါဖျာ်ဂုာ် မိာ်ကီုသိယုာ် တိုင်ကရုာ် တါရုလိာ်မုာ်လိာ် မူ

ဒါခိုင် နံးလါ စံးဝဲလါ “တါဟ့ုာ် အခွဲလါ ကဟးကရုာ်ကရိ တါ လါ တါပိုင် သဝိ ၂၄ ဖျာ်လါ။ ကွါပယဲပုာ်ကွိုင် ကွါပယဲပုာ်ကွိုင် တါဟ့ုာ် တါဟ့ုာ် တဲဒုာ်ဘာ်၊ လါ တါဘီးဘာ်ဂုာ်လါ အပူာ် တါဟ့ုာ် အခွဲထဲလါ တါပိုင် သဝိ ၂၄ ဖျာ်လါ။ ကွါပယဲပုာ်ကွိုင် အိုင် ဘူးဝဲဒုာ်ဒီးယိုင်သါဖျာ် ကီုကွိုင် တိုင်ကီုဆါအပဲ တါဟးကရုာ် ကရိတါဂုာ် တါဟ့ုာ်ဒုးနှ်ဝဲဘာ် လါ။ ဒီဖျါတါဆါတါအိုင်သး အပဲ တါပံးယာ်ဝဲ ဒုာ်လါ။” အဂုာ်နှ် စံးဘာ်ခိုင်အံးစိုင် ဖဲလါ အိးကထိဘာ် ၂၇ သိအနံးနှ် လါ။

ဖဲတလါအံး လါခိုင်ဂုာ်ဘာ် ၈ သိ တါကမဲဝဲဒုာ်တါဃုထာ်ဖဲဒိုင် အံး ကွါအစုာ်ကွိုင် ကီုဆုာ်အပူာ် ထံဂုာ်ကီုသိးယုာ်တိုင် ၅ နှ် ကနီာ်လါတပြာ်ဝဲ ဒုာ် နှ်လါ။ ထံဂုာ်ကီုသိးယုာ်တိုင်အံး ကဘာ်ဟး ကရုာ်ကရိ တါဖး ဒ် တါအိုင်ဆူအိုင်ဖျါ တါနီာ်လါ အသိးလါနှ် လါကဝါ ပုာ်ဘာ်မူ ဘာ်ဒါကရုာ်တဖးစုာ်စုာ် ထူးထိုင် ဟ်လံာ်တါဒုးသျှင် ညါတဖးဘာ် ဆုာ်၊ ပုာ်လါအဟ့ုာ်ဂီု ဟ့ုာ်ဘါ ဆိုင်ထွဲပုာ်တိုင်တဖးအံး ပုာ်နှ် ဂံာ် လါအကထိအကလးဘျိုင် ဟးဆုာ်ပုာ်ဖျါထိုင်အဂီုဘါ အိုင်

ဝဲ အဂုာ်နှ် သျှင်ညါဘာ်လါ လါကဝါဖဲ အအိုင်နုာ်လါ။

“ဒ်သိးဒီးတါဆါ သုတရုာ် လါသးတဂုာ်အဂီု လါသဝိပူာ် စုာ်ကိး တါတြိယာ်အိုင်ဝဲအပဲ အဝဲသျှင် တါသျှင်ကီုသိးဂါတဖး ပဘာ်ဆိ ကမိာ်ခိုင်လါ။ တါပိုင် တါကဟးနုာ် ယဟးကရုာ်ကရိ တါဖးတတုာ်ဝဲ ဒီးဘာ်။ ဖဲ နှ် တါဟ့ုာ် ထံဂုာ်ကီုသိးယုာ် တိုင် ဝဲလါာ်နှ် ဒ်တါနီာ်လါတါသိုင် တါသိအသိး ဟ့ုာ်အခွဲလါ က ဟး ကရုာ်ကရိ တါဖးဘျိုင်ဆူ ဆူ ဂုာ်ဝဲဒုာ်လါ။” အဂုာ်နှ် ကွါ အစုာ် ကွိုင်ကီုဆုာ် ကီုစာ်ပိုင်သျှင် ဃုာ်ဒီး တါဂုာ်ထိုင်ပသိထိုင်ပုာ် တိုင်-USDP ဟိုင်တိုင် လါအမုာ် ကဖျါဘျိုင်ဒိုင် ပတြိဘာ်စး စါ ထိထိအူ စံးဘာ်ခိုင် အံးစိုင်လါ။

ကွါအစုာ်ကွိုင်ကီုဆုာ် အပူာ် ဒီဖျါ လါဟိုင်ကဝါတါအိုင်သးအ ပဲ ဖဲအပူာ်ကွိုင် ၂၀၁၀ နှ်နှ် နှ် သဝိ ကရုာ် ၄၆ ကရုာ်၊ ၂၀၁၅ နှ်နှ် ၃၈ ကရုာ် တါမဲဝဲဒုာ် တါ ဃုထာ်တအိုင် ဝဲဘာ်လါ။ လါက ဟဲ ၂၀၂၀ တါဃု ထာ်စုာ်ကိး နှ်သဝိကရုာ် ၉ ကရုာ်အံး မုာ်ဟိုင် ကဝါလါမဲဝဲတါဃုထာ် တနီာ် ဘာ်နှ် ခိုင်ခံ့ထူးထိုင် ဟ်ပျါ ဝဲဒုာ် နှ်လါ။



ကညီကီုခိုင် သဝိခံ့ပျာ်အိုင်ဝဲဒုာ်လါပကီုကီုဒိတါဖးစရီအပူာ်တါဂုာ်အံး တါကုာ်ဘျိုင်ကဒါတအိုင်ဒီးဘာ်

လါအိးကထိဘာ် ၁၂ သိ၊ ၂၀၂၀ နှ်၊ စါစိလဲ ကညီကီုခိုင်၊ သုာ်တိုင်ကွိုင်

ကီုဆုာ်၊ သါမိတါသဝိကရုာ် ကုာ်ပယဲသဝိ ဒီးထမိသဝိကရုာ် အပူာ် ခဝိပုာ် သဝိတဖး လဲအိုင်

ဝဲဒုာ်လါ ပကီုကီုဒိခိုင်၊ ယုာ်တါ ရှင်ကီုဆုာ် တါဖးစရီအပူာ် တါ ဂုာ်အံး တါ ကုာ်ဘျိုင် ဘာ်ကဒါ

တအိုင်ဒီးဝဲဘာ်အဂုာ် နှ် သျှင်ညါ ဘာ်နှ်လါ။

သဝိခံ့ပျာ်အံး လါတါက ထာ်နုာ်ကဒါစရီလါ ကညီကီုခိုင် သုာ်တိုင်ကွိုင်အိုင် တါကဟးအဂီု လိုင်ဝဲဒုာ်ဒီး တါကုာ်ဆူစရီမုာ် ဝဲမး ပကီုကီုဒိ ယုာ်တါဖးစရီအံး ထူးသံကွိုင်ဝဲကနီာ်လါ အဂုာ် နှ် ယုာ်တါလါဆုာ် ခိုင် မံ့ဂျာ် ပုာ်လါလါဆုာ်နုာ် အူစုာ်ထိ စံးဝဲနုာ်လါ။

“မုာ်ထာ်နုာ်ဝဲလါ နှ်တါကဟး နှ် ကဟ့ုာ်လါကွိုင်ဝဲလါနှ် တဲ ဃာ်ဝဲလါ။ လါဝဲသျှင်တါကဟး ထူးသံ ဝဲဒီး လါနှ် တါကဟး ထာ် နှ်ဝဲမုာ်တနီာ်ဘာ်နှ် ဘာ်ယိုင်

လါကကီဝဲဒုာ် နှ်လါ။ အဝဲအံး နှ် လါအံးတါထာ် နှ်ပုာ်ဝဲလါ လါနှ်တါကဟးပယဲ နှ် လါပံး လဲလါ။ မုာ် တဲလါ ထူးသံ နှ် ပထူးသံဝဲ ဒုာ်ညီမိလါ။ တုာ် လါ ခဲအံးတစုာ် တတဲပုာ်တါနီာ် တါမဲ ဒီးဘာ်” အဂုာ်နှ် အူစုာ်ထိ စံးဝဲဒုာ် ဖဲလါအိးကထိဘာ် ၉ သိအနံးနှ် လါ။

ကုာ်ပယဲသဝိ ဒီး ခဝိပုာ်သဝိ တဖးအံး အပူာ်ကွိုင်တါဃုထာ်နှ် တါဖးစရီအံးယိုင်ဝဲဒုာ်လါ ကညီ ကီုခိုင်၊ သုာ်တိုင်ကွိုင်ကီုဆုာ် ဘာ် ဆုာ် ဖဲ ၂၀၁၈ နှ်နှ် တါထာ်နှ် ဝဲဒုာ် လါယုာ်တါလါဆုာ်ပုာ် အပဲ ဝဲအံး ကုာ်အိုင်ကဒါ လါ

ယုာ်တါလါ ကီုဆုာ်တါဖးစရီ အပူာ်နှ်လါ။

ဘာ်ထွဲဒီးတါဂုာ်အံး ကညီ ကီုခိုင်၊ သုာ်တိုင်ကွိုင်ကီုဆုာ် တါ ဃုထာ် ခိုင်ခံ့ဂျာ်ကရုာ်အဒု ပုာ်လါ လါဆုာ်နုာ် စါကါဂျာ် စံးဝဲလါ။ “တါဘီးဘာ် ဂုာ်လါ တါဖးစရီ ဝဲမး တါဂုာ်အံး ဟဲထိုင်ဝဲလါ။ ကွါကဒါလါနီာ်တဘျိုင်တါဖးစရီ ပုာ်တကွါ” အဂုာ်နှ် စံးဝဲနုာ် လါ။

သဝိခံ့ပျာ်အံး အပူာ်ကွိုင်လါ ညါလဲလဲလါနှ် မုာ်ဝဲဒုာ်သဝိခံ့ပျာ် လါအအိုင်လါ ကညီ ကီုခိုင်၊ သုာ်တိုင်ကွိုင်ကီုဆုာ် အပူာ်ဘာ်



သဝီပိဇကလောကNUပိုင်ကွက်ကိစ္စခံရသည့်လူသားများတိုင်းအားလုံးကိုပိုင်ပိုင်ထိခိုက်



လိအီးကထိဘဉ် ၁၃ သီ၊ ၂၀၂၀ နံနံ၊ စးအဲဒ်ဆူ KNU- ကညီဒီကလုာ်စာပိုင် ကရု သးကွ(၆)၊ သးရုဒ်(၁၆) ပုဘဉ်မုဘဉ်ဒါတဖုာ် ထိုင်ဝဲဒုဒ် ကသံဉ်မုဘဉ်းတဖုာ် လာလီာ်က ပိသဝီပိ (၃)ဂကအအိဒ်ဒီး ပိုင်

ကွာကီးဝဲဒုဒ် အဖိခိဉ် ကညီကိာ်ခိဉ် ပခိဉ်အံး ဖဲ လိအီးကထိဘဉ်(၈) သီအနံးနုာ် ဆူထိုင်လံာ်ထီဒါဆူ တာ်အိဉ်ဒီး ကွာ်စုာ်ကယာ် တာ် ပတုာ်တာ်ခး သယံးကမံးတံာ် (JMC-S)အအိဉ်အဂုာ်နုာ် သုဉ်ညါ ဘဉ်နုာ်လီာ်။

ဖဲအပူာ်ကွံာ် လိအီးကထိ ဘဉ် (၅)သီအနံး သးပုာ်ပုာ်ယုာ် ကိာ်ဆုာ်၊ အတူ စခါကွံာ်သဝီပုာ် KNU သးကွ (၆)၊ သးရုဒ်(၁၆) သးဒု(၃) သးခိဉ် (၂) ပိထီယုာ်ဒီး အပုာ်မံာ် လာ အတကူ သးကူ သးကွာ်စိာ်ဝဲဒုဒ် ဒီးကျိဖိအံး ထိုင်

ဝဲဒုဒ် ကသံဉ်မုဘဉ်း ၁၄၀ ဖျာဉ် လာပုသဝီပိ ၃က အအိဉ်ဝဲ ဖိဉ် ကွာကီးဝဲဒုဒ်လီာ်အဂုာ် လာ လံာ် ထီဒါအပူာ် ဟံာ်ဖျါဝဲနုာ်လီာ်။

ဘဉ်ထွဲဒီးတဖုာ်ကွာကီးဝဲ ဒုဒ် တာ်ဂုာ်အံး KNU တကဟုာ် ဒ် NCA တာ် သးလီာ်ပလိာ်လံာ်ပံး သာ်အိဉ် ဟံာ်အသီး ကလုာ်ယိာ်မာ ထွဲဝဲအဂုာ်၊ ပါပြဲးတာ်ဖဲးတာ်မာ တဖုာ်နုာ် တာ်တဘဉ်နုာ်လီာ် မာ တံာ်ဝဲဘဉ်ဒီး။ ပုသုလာတာ်ဖိဉ်ဝဲ တဖုာ် ဒ်တာ်ဘျာ် သဲးစးအိဉ်အသီး ဟံးထီဉ်ဖိဉ်ထီဉ်ဝဲ ကနုာ်အဂီာ် ကဟုာ်လီာ်ကွာ်ဆူ ကိာ်ပခိဉ်ပုာ် ကိာ်အစုပူာ်အဂုာ်နုာ် ကိာ်စုာ်ပခိဉ် စံးဝဲနုာ်လီာ်။

ဘဉ်ဆုာ်မုမုာ် KNU တကဟုာ် စံးဝဲလာ တာ်ဖိဉ်ဝဲဒုဒ်ပုသဝီပိတာ် ဂုာ်အပူာ် လီာ်ကဝီပိတဖုာ်အံး

ကွာ်ဆူလံာ်ကဆူပုာ် (၆) ▶▶▶

သံဉ်ခံကဟုာ်တာ်ဖိဉ်လိာ်သးအယံ တာ်ခးလိာ်သးကဲထီဉ်ဝဲဒုဒ်ဒီး မိဉ်ကိာ်သိ ပုာ်တံာ်အဂုာ် KNU/KNLA-PC စံးဝဲ

လိအီးကထိဘဉ် ၁၃ သီ၊ ၂၀၂၀ နံနံ၊ ခုဒ်အဲးစံဉ် သံဉ်ခံကဟုာ်သးအယံ ကဲ ကဲဒ်ဖိဉ်လိာ်သးအယံ မိဉ်ကိာ်သိ ပုာ်တံာ်-NMSP ဒီး KNU/KNLA-PC အပုာ်သးပိတဖုာ်အ ဘဉ်စာ၊ ဖဲလိအီးကထိဘဉ် ၁၁ သီအနံး တာ်ခးကဲထီဉ်ဝဲဒုဒ် ဖဲကညီ ကိာ် စံဉ်၊ ကီးတရံးကိာ်ဆုာ်၊ ကိာ်ယုာ် တွာ်ဒီး မုယုာ်သဝီအဘဉ်စာအဂုာ် နုာ် ကညီတာ်မုာ်တာ်ခုာ် ကိာ်ကး - KNU/KNLA-PC တကဟုာ် စံးဝဲ နုာ်လီာ်။

လာကလဲးကီးကွာ်အဆာကတီာ် တာ်ခးအဝဲ သုဉ်အပုာ်လောကျိပူာ် လီာ် အဂုာ်နုာ် KNU/KNLA-PC သးရုဒ်(၇၇၆)သးရုဒ်ခိဉ်-၂ သး ခိဉ်ခိဉ်ဖိ စိစာဒံဉ် မာ စံးဘဉ်ခုာ် အဲးစံဉ်နုာ်လီာ်။

“အပူာ်ကွံာ် တကဒီးတက သူဉ်ကုာ်သးကဲလိာ်သးဒီး ပဖိဉ် အဝဲသုဉ်ပုာ်၊ အဝဲသုဉ်ဖိဉ်ဝဲဒုဒ် ပပုာ်လီာ်၊ လာပဲဒုဒ်တကဟုာ် မုာ် ဖိဉ်ယာ်အပူာ်နုာ် ပကွာ်ဆူကဒါဝဲ လီာ် ယမာဟံ ကွာ်ဆူယုာ်ဖိသုဉ် တဖုာ်နုာ် တဘျီ ဒီးတဆူဝဲ ခဲ ဘျီဒီးတဆူဝဲအယံ ယမာလီာ်ဝဲ ဒုဒ်ပုသုးပိတဖုာ်လဲးကီး ဝဲနုာ် လီာ်၊ လာကလဲးအဂီာ်စုာ်ကီးနုာ် ပတံာ်ကျာ်ယာ်အဝဲသုဉ်လီာ်၊ ခးဝဲ



ဒုဒ် ပပုာ်လောကျိလီာ်” အဂုာ်နုာ် သးခိဉ်ခိဉ်ဖိ စိစာဒံဉ်မာ စံးဝဲနုာ် လီာ်။

သီလုဉ်လာ KNU/KNLA-PC သးပိတဖုာ်ဟံးဒီးဝဲအံး မိဉ်

ကွာ်ဆူလံာ်ကဆူပုာ် (၆) ▶▶▶

သိဝံဉ်အဆာကတီာ် KNU မာစာသိဉ်ထွဲဝဲဂံာ်ခိဉ်ထံးပုာ်ပတီာ်မုာ်ဖိတဖုာ်အဂီာ် ဟုသးအထာဉ် ၂၀၀၀ယုာ်ယုာ်



လိအီးကထိဘဉ် ၁၄ သီ၊ ၂၀၂၀ နံနံ၊ စိမုာ်ဆူသး ဖဲဒုပုာ်ယာ်ကိာ်ရုဉ် ဒိာ်ရီကိာ် ဆုာ်အပူာ် ဒိဝံဉ်တာ်ဆါကဆာ ကတီာ် ဂံာ်ခိဉ်ထံးပုာ်ပတီာ်မုာ်ဖိ လာအထံဉ်ဘဉ်ဝဲ တာ်လုာ်အိဉ် နိာ်ခိဉ်သးသမုာ်ကဲဝဲ ဝဲတဖုာ်အဂီာ် KNU- ကညီဒီကလုာ်စာပိုင် က ရု စးထီဉ်မာစာဆီဉ်ထွဲဝဲဒုဒ် ဟုသး အထာဉ် ၂၀၀၀ ယုာ်ယုာ် အဂုာ်နုာ် သုဉ်ညါဘဉ်လာကိာ် ဆုာ်ပုာ်ဘဉ်မုဘဉ်ဒါအအိဉ် နုာ် လီာ်။

ကွာ်ဆူလံာ်ကဆူပုာ် (၆) ▶▶▶



တာ်ဂုာ်လောမုာ်စိလောထံ

ဟီဉ်ခိဉ်ဖျါဉ်ဂုာ်ခိဉ်စိကဲ အိဉ်တတီာ်ကိတုပုာ်ခဲ ဟီဉ်ခိဉ်ဖိလဲးအိဉ်ထံထံ အိဉ်တတီာ်သံတထံသံ

တာ်ကဝီဒီာ်မုာ်ဟံတုာ်အိဉ် ဟီဉ်ခိဉ်ဖိပုာ်တုာ်ဘဉ်ယိဉ် တာ်ယံးတာ်စုာ်တုာ်အိဉ်ယိ ဒုလောခိဉ်သုဉ်ဝဲလီာ်ဒီး

ကွာ်ဆူပုာ်ပုာ်သုဉ်တအိဉ် ပုာ်ကုာ်လဲးယုာ်လဲးဟီဉ်ခိဉ် ကွာ်လီာ်ဆူထံညဉ်တဖျါ အိဉ်တုာ်အိဉ်ဂီာ်တုာ်ဟီဉ်ခိဉ်

ကွာ်ထီဉ်ကစာဂါအခိဉ်လုာ် လာဂါလီာ်လုာ်ဟံပုာ် ကွာ်တဂုာ်ထံကျိထံကွာ် ထံမုာ်ကျိအခိဉ်တယုာ်

မုာ်လဲးစးစိကဟုာ်ယိ ကလံာ်တဝါလဲးဘဉ်ဒီး တာ်ကိာ်တစုာ်တဘဉ်လီာ် တာ်မုာ်တစုာ်ဆူဆဲးဆဲးလီဉ်

သုဉ်တထွဲလုာ်တကျိသံ ဟုဉ်ပုာ်လာတာ်ဆါသဝဲ နုဆာဉ်ကလံာ်ဆူတအိဉ် တာ်ဆါအာလုဉ်ဘာဟီဉ်ခိဉ်

လာဂါတဖျါဉ်လုာ်နုပုာ်ဆါ ဟုဉ်ပုာ်လာတာ်ဆူဆဲးဆဲး ဆုဉ်ဒီးညဉ်လုာ်နုမာကဝဲ ဟံစိဉ်ကွာ်တဖျါဉ်တာ်ယံ

ခဲအံးပနုာ်သါဘဉ်ကွာ် ထံတလီာ်စိအလုာ်ပုာ် ထံမုာ်တအိဉ်နကသံ

“တာ်ဂုာ်လောမုာ်စိလောထံ” လာတာ်အိဉ်ကကွာ်ကဘီ စိာ်ကိာ်ဖျါစု (ထီနီဒီး)

တာ်ကွဲမုာ်

ပကွဲမုာ်ဘဉ်ပုာ်ဖဲလဲးစိကီးကလောအသးမုာ်အိဉ်ကွဲထီဉ်တာ်က စီဉ်၊ တာ်ကွဲထီဉ်ဒီး ထါအကလုာ်ကလုာ် မုာ်ဂုာ် ဆူဘဉ်ဆူ ကညီတာ်ကစီဉ် ဝဲလီာ်ခိဉ်သုဉ် သုဝဲနုာ်လီာ်။ ဘဉ်ယး ပတာ်က စီဉ်၊ တာ်ကွဲ သုဉ်တဖုာ်အံး သုမုာ်အိဉ်ဒီး ဟုဉ်ထီဉ် တာ်ဟုဉ်ကုဉ် ဟုဉ်ဖဲဒီး အိဉ်ဒီးဆူထီဉ် သုတာ်ကွဲ သုဉ်တဖုာ်နုာ် ဆူအံးဆူ kicnews@yahoo.com မုာ်တဖုာ်လဲးတဲစိ 087 198 2417 အံး သုဝဲနုာ်လီာ်။ ပတုာ်လဲးမုာ် ပုာ်ဖဲလဲးစိ အတာ်ကွဲတဖုာ် ထီဉ်ဘီနုာ်လီာ်။